
TOESTAND VAN DE LANDBOUW

De uitzonderlijke warme zomer heeft een voorname 
weerslag gehad op de landbouwsektor, waar de pro- 
duktie beheerst wordt door biologische processen die 
uiteraard sterk afhankelijk zijn van de weersomstan
digheden.
De tarwe- en de gerstoogst, begunstigd door het aan
houdend droog en zonnig weder, waren in het alge
meen, zowel kwalitatief als kwantitatief, bevredigend.
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Voor de haver daarentegen en ook in sommige geval
len voor de rogge, werden lage tot zeer lage op- 
brengstcijfers genoteerd.

Dank zij de door de Regering gevoerde valorizatie- 
politiek van de granen, kon de produktie aan behoor
lijke prijzen worden afgezet. Deze voordelen komen 
echter bijna uitsluitend ten goede aan de uitbaters 
van grotere hoeven waarvan de produktie op de graan- 
teelt is afgestemd. Voor de exploitanten van kleine 
en middelgrote bedrijven met een sterke veebezetting, 
die granen moeten aankopen, is deze toestand eerder 
nadelig. Deze laatste groep is veruit de belangrijkste 
in West-Vlaanderen.

De peulgewassen waren uiterst wisselvallig. De groen 
geoogste, bestemd voor inblikken, leverden zeer lage 
produkties, terwijl de oogst van de droge erwten min 
of meer normaal was en de verkoopprijs van de erw
ten bevredigend.

De produktie van de meeste overige teelten werd, 
wegens de onvoldoende regenneerslag, aanzienlijk om
laag gedrukt. De wortel- en knolgewassen hadden het 
meest te lijden. De aardappel- en suikerbietenoogst 
bedraagt amper de helft. De van overheidswege opge
legde prijsregeling voor de aardappelen wordt in de 
landbouwmiddens ten zeerste bekampt. Deze maat
regel treft vooral de beide Vlaanders daar het Belgisch 
aardappelareaal in hoofdzaak in deze provincies is 
gelokalizeerd. De lagere opbrengst van de suikerbie
ten wordt gedeeltelijk goedgemaakt door het hoog 
suikergehalte.

De vlasoogst was licht en de hoedanigheid uiteenlo
pend. Steunend op de lage verkoopprijzen van het 
strovlas tijdens de laatste jaren hebben veel vlasver- 
bouwers hun oogst reeds tijdens of onmiddellijk na 
het slijten verkocht waardoor ze slechts in geringe 
mate voordeel hebben gehad van de prijsstijging.

De hop was van uitstekende hoedanigheid. De ver
koopprijzen zijn evenwel uitzonderlijk laag en sterk 
verlieslatend.

De tabaksoogst was vooral in de streek Wervik-Komen 
gevoelig lager. Het drogen stelde daarentegen geen 
moeilijkheden en de kwaliteit is zeer goed. Mede 
door de overheidssteun die aan dit gewas wordt ver
leend kon het financieel resultaat bevredigend zijn.
Cichorei heeft blijkbaar van de droogte weinig nadeel 
ondervonden.

De produktie van de groenten in open lucht lag even
eens aanzienlijk beneden het normaal peil. Op de 
intensief uitgebate groentebedrijven, waar berege
ning kon worden toegepast, was de toestand veel 
gunstiger.

De rundveehouderij die de voornaamste exploitatietak 
vormt op de kleine en middelgrote bedrijven, had het 
meest te lijden van de droogte. Reeds vroeg in de 
zomer hadden de dieren op de weiden een tekort aan 
gras. Op meerdere plaatsen werden deze moeilijkhe
den nog verscherpt door gebrek aan drinkwater. Deze 
toestand stelde de uitbaters in vele gevallen voor 
zware onkosten. De melkproduktie daalde gevoelig. 
De uitbaters van mestvee, een Westvlaamse speciali
teit, werden eveneens zwaar getroffen. Wegens het 
voedertekort was er bijna geen gewichtsaangroei en 
veel dieren moesten op een ongelegen tijdstip wor
den afgezet, waardoor een merkelijk verlies werd 
geleden.
Het was verder niet mogelijk op eigen bedrijf een vol
doende voorraad ruwvoeder voort te brengen waar
door een grote vraag werd geschapen en buitenge
woon hoge prijzen moesten betaald worden. De win-

tervoeding van het rundvee stelt de landbouwer dan 
ook voor een uiterst moeilijke opdracht.

L. Bockstaele.

VLASVEZELBEREIDING 

Internationaal vlaskongres te Amsterdam.

De jaarlijkse kongressen van de Internationale Kon- 
federatie voor Vlas en Hennep zijn reeds sterk in de 
gebruiken doorgedrongen daar het 10' kongres begin 
november 1959 te Amsterdam doorging onder voor
zitterschap van de Belgische afgevaardigde, dhr. 
A. Dequae.
De besprekingen in de diverse sekties waren voorna
melijk afgericht op de gevaren van invoer van Rus
sisch vlas in West-Europa. Dit is begrijpelijk daar, 
na twintig jaar afwezigheid, de Russische leveringen 
sinds einde 1956 werden hernomen, vooral aan de 
Schotse vlasspinnerijen. De psychologische reaktie van 
deze leveringen op de Westeuropese markt alsmede 
de lage prijzen, aan dewelke de Russische vlassen in 
West-Europa werden geleverd, hebben sindsdien de 
verkoopprijzen der vlasvezels op gevoelige wijze doen 
afbrokkelen.
Het 8° kongres te Cannes in 1957 had reeds geleid tot 
een principieel akkoord inzake beperking van invoer 
van Russische vlassen door de Westeuropese spin
ners. Dit principieel akkoord werd echter nooit gerati- 
fieerd tengevolge van het negatief antwoord, vooral 
van de zijde van de Schotse spinners.
In de besprekingen te Amsterdam werd door afge
vaardigden van vlasteelt en -vezelbereiding opnieuw 
aangedrongen opdat de Westerse spinners tot een 
vrijwillige beperking van de import van Russische 
vlassen zouden overgaan.
Deze afgevaardigden waren tevens van oordeel dat 
deze beperking door de regeringen van de betrokken 
landen zou moeten goedgekeurd worden, ten einde 
deze haar volle uitwerking te geven.
Deze beperking zou slechts in toepassing treden op 
het einde van de huidige kampanje t.t.z. van augus
tus 1960.
Tevens drongen zij er op aan dat op de uit de Oost- 
landen ingevoerde vlasvezels een heffing zou gelegd 
worden, waarvan het bedrag zou ten goede komen 
aan de propaganda voor het gebruik van vlaspro- 
dukten.
Ook de spinnersafgevaardigden waren van mening dat 
met het oog op de vrijwaring der levensbelangen van 
de Westeuropese vlasproduktie een beperking op 
alle leveringen van niet-Westerse vlasvezels diende 
gelegd.
Zij stelden voor de globale leveringen van vlasvezels 
te beperken op 25.000 ton voor de periode : oktober 
1960 - 30 september 1961. In deze hoeveelheid is niet 
begrepen de aankoop der Schotse spinners. Deze vrij
willige beperking heeft maar zin indien er anderzijds 
onverwijld wordt overgegaan tot de progressieve toe
passing van het vrij verkeer van vlasprodukten tussen 
alle Westerse landen.
Tot daar de samenvatting van de besprekingen tij
dens dit internationaal vlaskongres.
Deze regeling is thans onderworpen aan een grondig 
en aandachtig onderzoek door de groeperingen in de 
diverse landen.
Moge het inderdaad tot een objektieve regeling ko-
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